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INFORMACE ÚŘADU 
Úřední dny obecního úřadu 

Pondělí a středa  8:00 – 11:00       13:00 – 17:30 

Obecní úřad Nová Ves: tel.: 315 765 056, email: info@nova-ves.cz 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Obecní stráž (24 hodin denně): tel.: 800 456 789 (firma Securitor) 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, tel.: 777 919 157 

Servis tlak. přípojek: prac. dny - tel. 416 857 071 (hlas. zázn.),  víkendy - tel. 

724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz 

Facebook: www.facebook.com/NovaVesuMelnika 

Internet: www.nova-ves.cz 

          

NOVOVESKÝ ZPRAVODAJ        

Periodický tisk územního samosprávního celku. 
 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své 

části: Nová Ves, Staré Ouholice, Nové Ouholice, Vepřek a Miřejovice.  

Vychází 12 × ročně. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 9/2020 vydáno 24. 9. 2020 v Nové Vsi v nákladu 552 ks. 

 

Redakce: Ing. B. Tobiášková, Ing. Pavel Srnec 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo zastupitelstva 

obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. října 2020. 

mailto:info@nova-ves.cz
mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
http://www.facebook.com/NovaVesuMelnika
http://www.nova-ves.cz/
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Vážení čtenáři, spoluobčané, 
sousedé, 

s prvními podzimními dny  přichází i zářijové vydání Novoveského zpravodaje, 

tentokrát v rozsahu 40 stran. Kdyby nebylo koronaviru, měli bychom na titulce 

fotografii z Novoveského posvícení a uvnitř čísla velkou reportáž. Aktuální 

epidemiologická situace však nebyla dobrá, vládní nařízení byla velmi 

nepředvídatelná, proto bylo posvícení po těžkém rozhodování nakonec zrušeno. 

Děje se tak bohužel všude kolem nás a budeme jenom doufat, že tohle 

nepříjemné období co nejdříve skončí.  

Přesto je stále o čem psát a o čem Vás informovat. Zastupitelstvo, hospodaření 

obce, článek pana starosty o aktuálním dění – bez toho by zpravodaj nebyl 

zpravodajem. První říjnový víkend (2. + 3. 10.) nás čekají volby do krajských 

zastupitelstev. Všichni už byste měli mít doma obálky s volebními lístky.  

Nepřehlédněte pozvánku na cyklozávod Ouholická šlapka a do nově otevřené 

Zašívárny v Nových Ouholicích. Fotbalisté odehrají v říjnu řadu zápasů, turisté 

se vydají do Roudnice, stejně tak senioři chystají výlety. Koncem října                  

je naplánovaný bazar dětského vybavení a drakiáda s pečením brambor 

v Miřejovicích. Vše samozřejmě proběhne dle 

aktuální situace a v souladu s opatřeními, sledujte 

web i FB obce.   

Zajímavé čtení Vás čeká u reportáží z Legiovlaku, 

miřejovického Quatro-triatlonu, putování podél 

Bakovského potoka. Pan kronikář zapátral v historii 

po osudech významného vepřeckého občana 

Václava Liehmanna. Nechybí ani zdravotní okénko. 

A to není zdaleka vše, co na dalších stránkách 

najdete.  

Na webu obce je spuštěné hlasování v soutěži Vesnický fotograf, hlasovat        

pro tu nej fotku můžete do konce října. Pro děti je uprostřed zpravodaje malé 

překvapení, stačí pár pastelek… Vyfocený výsledek nám můžete poslat, rádi 

zveřejníme na FB obce.  

Přeji Vám příjemné čtení. Bohdana Tobiášková, redakce  
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INFORMACE ZASTUPITELSTVA 
V pondělí 14. 9. 2020 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém 

pravidelném zasedání v počtu 5 členů. Přítomni byli: M. Exner, E. Vosmíková,       

P. Štorek, Ing. B. Tobiášková a P. Verner. Omluveni byli: Ing. R. Hakrová, L. Jansa, 

J. Malenovská. Neomluveni byli: M. Pánková. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vyslechlo zprávu o hospodaření obce v červenci 2020. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 6 a č. 7/2020. 

 Vyslechlo zprávu kontrolního a finančního výboru. 

 Schválilo objednávku na zpracování Návrhu koncepce odvodnění obce 

Nová Ves - části Nová Ves (spodní ulice).  

V diskuzi starosta informoval o následujícím: 

- Získání dotace na chodníky, kraj ve spolupráci s obcí připravuje výběrové 

řízení. Zahájení prací se předpokládá na začátek roku 2021.  

- Zaorané cesty soukromými zemědělci a způsob nápravy. 

- Objednávka kontejnerů na plechové obaly, které budou umístěny v každé 

části obce Nová Ves.  

- Sběr nebezpečného odpadu, který proběhl o uplynulém víkendu, byl 

z hlediska odevzdaného odpadu velmi nadprůměrný.  

- Vyzval občany k účasti na volbách do Středočeského kraje, které 

proběhnou ve dnech 2. - 3. října.  

Zastupitelka B. Tobiášková vznesla dotaz na připravovaný územní plán: v jaké 

fázi se nachází a jak bylo naloženo s připomínkami vznesenými občany. 

Starosta sdělil, že připomínky byly posuzovány a konzultovány s dotčenými 

orgány a s pořizovatelem – stavebním odborem MěÚ Kralupy. Některým bylo 

vyhověno zcela, některým částečně, některé byly zamítnuty. Po odsouhlasení 

vypořádání pořizovatelem bude územní plán předložen ke schválení 

zastupitelstvem. Je možné, že na vypořádání některé připomínky bude nutné 

udělat ještě veřejné projednání - to by se ale týkalo pouze té jednotlivé 

připomínky.  

Zastupitel P. Štorek vznesl dotaz, jak to bude s autobusovou linkou, která 

zabezpečuje svoz dětí do školy a ze školy a má být zrušena. Starosta sdělil,    

že o této situaci již jedná paní místostarostka s příslušným dopravcem. 

 

Zapsala Hana Novotná. Kompletní zápisy naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/Zápisy ze zasedání zastupitelstva. 

http://www.nova-ves.cz/
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Příští zasedání zastupitelstva se bude konat v pondělí             

12. října 2020 od 17 hodin v sále OÚ Nová Ves.                  

Všechny občany srdečně zveme. 
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HOSPODAŘENÍ OBCE - ČERVENEC 
2020 

  1. 7. 2020 31. 7. 2020 

BÚ Česká spořitelna I 5 444 325,33 Kč 4 558 264,38 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 349 617,00 Kč 644 071,00 Kč 

BÚ ČNB                                              5 381 497,13 Kč 5 401 894,33 Kč 

Pokladna 24 213,00 Kč 19 372,00 Kč 

Celkový stav finančních prostředků obce  11 199 652,46 Kč 10 623 601,71 Kč 

      

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy  71 971,00 Kč 19. 7. 2020 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Mateřská škola NV – příspěvek na provoz 40 100,00 Kč 1. 7. 2020 

Zdravotní pojištění 32 950,00 Kč  2. 7. 2020 

Sociální pojištění 80 347,00 Kč  2. 7. 2020 

Zálohová daň 40 786,00 Kč  2. 7. 2020 

Odměna (zákonná měsíční) 44 812,00 Kč  3. 7. 2020 

Plat 35 644,00 Kč  3. 7. 2020 

Svoz tříděného odpadu 6/2020 84 220,01 Kč 14. 7. 2020 

Svoz komunálního odpadu 6/2020 37 000,99 Kč 14. 7. 2020 

Výstavba kanalizace Miřejovice 256 397, 75 Kč 15. 7. 2020 

Rekonstrukce silnice SO Osa 4 2 051 862,34 Kč 15. 7. 2020 

Splátka jistiny úvěru - kanalizace 104 166,00 Kč 20. 7. 2020 

Rekonstrukce silnice SO Osa 4 1 128 338,92 Kč 22. 7. 2020 

Rekonstrukce silnice SO Osa 4 101 112, 78 Kč 28. 7. 2020 

Úroky z úvěru 51 152,78 Kč 31. 7. 2020 

   
Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 24 687 502,00 Kč 

 

Připravila: R. Hakrová, místostarostka 
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STAROSTA OBCE INFORMUJE 
Krajské volby 2. a 3. října 2020 

Volby do zastupitelstva Středočeského kraje se konají v pátek 2. října 2020        

od 14  do 22 hodin a v sobotu 3. října 2020  od 8 do 14 hodin v těchto volebních 

místnostech: na sále obecního úřadu v Nové Vsi 154, v bývalém zdravotním 

středisku Nové Ouholice 43 a v restauraci U hasiče Staré Ouholice 57. 

Vzhledem ke koronavirové  situaci musí mít voliči ve volební místnosti 

nasazenou roušku. Ministerstvo vnitra upozornilo, že volič, který odmítne použít 

roušku, se vystavuje postihu na úseku ochrany veřejného zdraví. Nelze mu ale 

odepřít hlasování. 

Žádáme tedy voliče, aby dodržovali následující základní pokyny: 

• nasaďte si roušku nebo obdobnou ochranu nosu a úst, 

• využijte připravené dezinfekční prostředky na ruce, 

• dodržujte vyznačené nebo přiměřené rozestupy, 

• doporučujeme využít vlastní psací potřeby pro úpravu hlasovacího lístku, 

• dodržujte pokyny okrskové volební komise. 

Při dodržení těchto opatření jsou naprosto minimální zdravotní rizika. 

Krajské volby jsou velmi důležité, protože na krajských politicích záleží, jaké      

tu budeme mít silnice, školství, nemocnice a jak bude kraj spolupracovat 

s obcemi. Domnívám se, že by bylo velkou chybou zůstat doma a nejít hlasovat. 

Stavba chodníků a oprava silnice II/608 může za pár měsíců začít! 

Na jaře jsem ve zpravodaji informoval, že jsme nedostali od Státního fondu 

dopravní infrastruktury (SFDI) dotaci na chodníky. Nedostali jsme ji proto,         

že jsme neměli kralupským stavebním úřadem schválené všechny výjimky         

od norem, například šířku chodníku, délky přechodů nebo šířky vjezdů. Na tom 

je zajímavé, že jsme měli projekt se stavebním povolením od téhož úřadu            

a pokud bychom nechtěli žádnou dotaci, mohli bychom stavět a nikdo by žádné 

výjimky neřešil. Tedy tentýž úřad, který vydal stavební povolení, musí ještě 

jednou vypsat výjimky a ty odsouhlasit. Dokonce jsme měli i ten dokument 

s výjimkami, ale nesplňoval požadavky SFDI. 

V červnu jsem proto spolu s projektantem absolvoval konzultaci na SFDI, co a jak 

upravit v dokumentaci a jaký dokument s povolením výjimek doložit. Mimo jiné 
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přišla i řeč na to, že pokud bychom znovu požádali v zimě 2020 o dotaci, tak        

i když bychom ji dostali, čerpat finance by bylo možné až v roce 2022.                

To by pro nás znamenalo odklad dostavby etapy 4B kanalizace a také to,            

že bychom takto mizernou silnici měli nejméně další dva roky. To bych osobně 

považoval za katastrofu. Na jednu stranu ve sdělovacích prostředcích slyšíme, 

jak vázne příprava a povolování staveb a není co realizovat, na druhou stranu 

máme projekt se stavebním povolením a nemáme na něj peníze. Jak jsem již 

několikrát ve zpravodaji uváděl, jedná se o společný projekt kraje a obce, kdy 

kraj hradí opravu silnice a obec stavbu chodníků a vzhledem k provázanosti       

se to musí stavět společně. 

Protože další dvouleté čekání jsem považoval za nepřijatelné, rozhodl jsem       

se zkusit požádat SFDI o přehodnocení zamítavého stanoviska. Upravili jsme 

tedy dokumentaci podle požadavků SFDI, odbor dopravy MěÚ Kralupy n.V. vydal 

souhlas s výjimkami na základě kladných stanovisek Policie ČR a KSÚS. Požádal 

jsem také KSÚS o podpůrný dopis, kde vysvětlí SFDI, že pokud nedostane obec 

Nová Ves dotaci na chodníky, nemůže KSÚS opravit silnici II/608. Toto všechno 

jsem poslal na SFDI s žádostí o přehodnocení stanoviska, kde jsem vysvětlil,      

že na této dotaci vázne nejen oprava silnice, ale i dokončení kanalizace. Popsal 

jsem nebezpečnou situaci pro chodce, mrzutosti s hlukem a vibracemi z nerovné 

silnice a popsal problémy, které by nám odklad o 2 roky způsobil. 

Jsem velmi vděčný, že výbor SFDI naši žádost na začátku září projednal, naše 

argumenty uznal a dotaci na chodníky ve výši 9,5 mil. Kč nám přidělil. Celkové 

náklady na chodníky jsou v projektových cenách 16 mil. Kč, tedy asi 6,5 mil. Kč 

musí obec hradit ze svého. Společně s opravou silnice bude tento projekt mít 

hodnotu kolem 200 mil. Kč. Skutečná cena se bude soutěžit. 

Na základě této zprávy jsme společně s KSÚS začali pracovat na výběrovém 

řízení zhotovitele. To by mělo být zveřejněno v řádu několika týdnů a uzavřeno 

do konce roku, pokud nebudou nějaké komplikace s odvoláním neúspěšných 

uchazečů a podobně. Začít stavbu se budeme snažit co nejdříve. 

Stavba bude rozdělena na dvě etapy. Začneme Novou Vsí (až ke křižovatce 

s I/16), kde se sejme konstrukční vrstva vozovky a následně do ní zhotovitel 

kanalizace uloží kanalizaci a současně instaluje přípojky k nemovitostem podél 

silnice II/608. Poté vrátí stavbu zhotoviteli silnice a chodníků a ten bude 

pokračovat. Jsem rád, že touto koordinací se podaří snížit náklady pro obec        
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za výkopy a opravu povrchů komunikace o zhruba 2 mil. Kč a ušetří se jedna 

uzavírka – tak, jak jsme to od začátku plánovali. Tato etapa bude trvat zhruba     

9 měsíců.  

Jako druhá etapa bude následovat stavba od křižovatky I/16 do Nových Ouholic. 

Tato etapa bude rovněž trvat zhruba 9 měsíců. 

Samozřejmě budou nutné nepříjemné uzavírky, ale bez nich to prostě nejde. 

Nejsem teď schopen odpovídat na dotazy ohledně řešení všech přístupů              

a objížděk. To budeme muset vyřešit s vysoutěženým zhotovitelem a jeho 

odborníky-technology, s policií a dalšími orgány při přípravě stavby. Věřím ale, 

že stejně jako jsme to vyřešili přijatelně při stavbě kanalizace, najdeme              

co nejméně rušivá řešení i při této stavbě. 

Každopádně si myslím, že je to velmi dobrá zpráva. Pokládka kanalizace byla klíč 

k rozvoji obce, tento projekt naši obec změní k mnohem lepšímu ohledně 

životních podmínek, bezpečnosti provozu a i esteticky. Bude tu bezpečněji, 

méně hluku, méně vibrací, méně exhalací. A zcela jistě zvýší cenu nemovitostí    

u hlavní silnice. Myslím, že pár měsíců stavebních nepříjemností bude stát za to.  

Samozřejmě o dalším vývoji Vás budeme ve zpravodaji informovat. 

Nově kontejnery na kovové odpady 

Abychom umožnili ještě lepší třídění odpadů, byly ve všech částech obce           

na svozové místo instalovány šedomodré 660 litrové kontejnery na kovové 

obaly. Patří do nich plechovky od nápojů a potravin, plechové obaly                   

od kosmetiky a jiné drobné kovové obaly. Nepatří tam tlakové nádoby od sprejů 

a znečištěné kovové obaly od potravin, barviv a chemických látek. Děkujeme,    

že třídíte. Má to smysl nejen pro životní prostředí, ale i pro náklady obce           

na likvidaci odpadů. 

Beseda o zavedení eura 

V úterý 8. září se konala v sále obecního úřadu beseda o zavedení eura v ČR. 

Jako hosté byli odborníci na slovo vzatí: pan Oldřich Dědek, člen bankovní rady 

ČNB a Pavel Telička, bývalý místopředseda Evropského parlamentu a vyjednavač 

vstupu Česka do EU. Záštitu nad touto besedou převzal náš místní senátor Petr 

Holeček. Besedu pořádal spolek Euro v Česku a moderoval ho jeho předseda 

Michael Pascal Večeř. Besedy se zúčastnilo na 60 občanů, z toho bylo                    

i 7 starostů a několik místostarostů obcí ze Středočeského kraje. 
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Diskuze byla velmi zajímavá a trvala dvě hodiny. Pánové Telička a Dědek popsali 

historii jednání o euru, vysvětlili, že státy eurozóny mají větší slovo 

v ekonomické agendě EU a Česko nepřijetím eura zbytečně snižuje váhu svého 

hlasu. Samozřejmě přijetím eura by odpadly občanům i firmám transakční 

náklady na výměny eur na Kč (a naopak) při dovozu i vývozu nebo při cestování.  

Bylo konstatováno, že Slováci nyní oceňují, že mají měnu, kterou lze prakticky 

platit všude na světě, protože většina hotelů a turistických zařízení bere dolary  

a eura. Na můj dotaz, pro koho je dobré (vyjma bank, pro které je to kšeft            

a vyjma korupčníků, kteří mají doma igelitky korun pod skříní a obtížně               

by je na eura oficiálně měnili), že Česko nemá euro, odpověděl pan Telička,        

že v Česku asi pro nikoho. 

Beseda byla velmi seriózní, přátelská a slušná, ale rozhodně na ní nebyli jen samí 

příznivci eura. Myslím, že všichni odcházeli s tím, že se dozvěděli mnoho nových 

věcí. Mě osobně překvapil počet a zájem návštěvníků a mám za to,                      

že po podobné celostátní seriózní odborné debatě je mezi Čechy společenská 

poptávka. Tato debata byla první v řadě, další se budou konat v městech             

a obcích po celé ČR. 

Od pana Dědka jsem převzal milý dárek - kopii první státovky na 100 Kčs               

od Alfonse Muchy, stokorunu od Maxe Švabinského a sadu pamětních 

dvacetikorun s prvorepublikovými politiky. Nechám je zarámovat a budou zdobit 

starostovskou kancelář. 
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Radar Nové Ouholice 

Za měsíc srpen bylo stacionárním radarem změřeno a pokutou řešeno 320 příliš 

rychle jedoucích řidičů. Prosím, dodržujte v obci rychlost a jezděte ohleduplně. 

Vítání občánků 

Ve středu 9. 9. 2020 jsem měl tu čest uvítat 7 nových, za poslední rok 

narozených, malých občánků naší obce. Společně s paní místostarostkou              

R. Hakrovou jsme děti uvítali, předali jim malé dárky od obce a pogratulovali 

rodičům. Jako obvykle obec zajistila profesionální fotografku a rodiny se mohly 

s dětmi vyfotit, ať už u kolébky nebo před obecním úřadem. 

Máme velkou radost, že nám tu přibývá malých dětí a budeme se snažit,          

aby měly být v naší obci na co hrdé. 

Údržba obce 

Už dlouho jsem nepsal o tom, co dělá naše parta údržby obce a zeleně. Kromě 

obvyklého sekání trávy a úklidu byly během léta natřeny dřevěné lavičky, 

autobusové zastávky, dřevěné prvky na dětských hřištích, panely s mapami          

a další dřevěné prvky. 

V Miřejovicích na mostě byly natřeny zkorodované kovové autobusové zastávky. 

Od listí a nečistot byly vyčištěny betonové žlaby podél silnice od Nové Vsi          

do Vepřku. Pokud vás napadne ještě nějaký obecní inventář k údržbě, můžete 

ho vyfotit a napsat námět na poruchy@nova-ves.cz. Pokud to bude v našich 

možnostech, zařadíme to do plánu. 

M. Exner, starosta obce 

 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
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NOVOVESKÁ KNIHOVNA 
Milí čtenáři, 

Zvu Vás tímto do naší místní knihovny. Mám pro Vás připravenou spoustu 

nového čtení pro děti, ženy i muže: detektivky, knihy o přírodě, pohádky, 

kuchařky, životopisy, knihy pro kutily i Harlequinky.  

V nabídce naší knihovny je samozřejmě i klasika a knihy pro povinnou četbu 

dětí ve škole. Můžete si také půjčit CD, DVD a časopisy Téma a Blesk pro ženy.  

Otevírací doba knihovny je každé pondělí od 16 do 16 hodin. 

Přijďte, ráda Vás uvidím. 

Vaše knihovnice Jindřiška Fialová 

 

 
 

 

OTEVÍRACÍ DOBA - OBCHOD NOVÁ VES 
Pondělí až pátek - od 7:00 do 19:00 

Sobota a neděle - od 8:00 do 19:00 

Možné platby kartou a stravenkami 
 

PROVOZNÍ DOBA - POŠTA NOVÁ VES  

Pondělí + středa  8:00 – 11:00 a 14:00 – 18:00 

Úterý + čtvrtek   8:00 – 11:00 a 14:00 – 16:30 

                          Pátek                  8:00 – 10:30 
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SPOLEK SENIORŮ 
Sotva jsme se dali trochu dohromady se svými aktivitami po jarních měsících 

nucené nečinnosti, jsme opět v situaci, kdy takzvaně na lékárnických vahách 

zvažujeme, co si ještě můžeme dovolit, co je už na hraně nebo za ní z hlediska 

plánovaných aktivit ve vztahu k vývoji koronavirové pandemie.  

Ještě na naší členské schůzce 

10. září jsme měli jasno: 19. září 

Novoveské posvícení, 23. září 

Lipnice, 28. září návštěva vodního 

mlýna… Dnes, tj. 18. září váháme, 

co dál a za jakých podmínek. O to 

víc si ceníme okamžiků, kdy jsme 

se mohli setkat, něco se dozvědět 

nebo zažít. Jako například koncem 

srpna u příležitosti Miřejovického 

Quatro-triatlonu, kde jsme se nejenom sešli a pobesedovali s našimi nejstaršími 

členy, ale byli i užiteční v rozhodčí službě, při dokumentaci akce a v jedné           

ze štafet. 

 V hojném počtu jsme si na besedě vyslechli argumenty ve prospěch přijetí 

eura a související. Část z nás využila pozvání do Ledčic na předpremiéru              

TV záznamu divadelní hry „Osamělé večery Dory N.“ (vzpomínání dcery Boženy 

Němcové na její slavnou matku). Nemalá část našich členek vzpomíná                 

na společně strávenou letní pohodu v Jižních Čechách.  

V plánu máme:  

- 28. 9. v 10:00 prohlídku vodního mlýna ve Vepřku za dodržení 

protikoronových opatření s následnou možností prohlídky kostela a zvonice, 

- 8. října od 13 hod. členskou schůzku/setkání u příležitosti Dne seniorů, které 

proběhne na hřišti v Miřejovicích formou posezení v přírodě se sportovními 

aktivitami např. pétanque… V případě špatného počasí v zasedací místnosti 

obecního úřadu, 

- 21. 10. zájezd: Rožmitál pod Třemšínem + Svatá Hora u Příbrami. 

Předseda Spolku Bruno Vognič  

https://www.facebook.com/SvataHora/?__cft__%5b0%5d=AZV0OkQVbF6snGs_RpRyQg4VfeD3YRKKs6gwG27dgDNFou4_wBjaKjCIuxwRo_zBP_Cw7hxyOgWUuapYK2s2jx3MYDm6pX8V9En6oxKngsHgdg26V_ch-PtMNskOdm10cjjyM-qb759dccHJTvIEXx_NQI_9hCj_nI99m6xdalGxWw&__tn__=-UC%2CP-R
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TJ SOKOL NOVÁ VES 
Ze hřiště 

Koncem srpna byla zahájena nová fotbalová sezóna a úspěšně do ní vstoupil 

fotbalový klub TJ Sokol Nová Ves. 

V prvním domácím utkání naši fotbalisté přivítali hosty z Ledčic, které v trochu 

divokém zápase vyprovodili devíti góly. Poločasový výsledek 2:1 nenasvědčoval 

ničemu zvláštnímu, ale ve druhém poločasu se stala z místního hřiště střelnice, 

diváci v něm viděli 11 branek a utkání skončilo 9:5. Výrazně se zapsal                  

do střelecké listiny náš útočník Pavel Mráz, který vstřelil 4 branky. 

Ve druhém kole zajížděli hráči Sokola Nová Ves k zápasu do Turska. Utkání bylo 

vyrovnané s mnoha šancemi na obou stranách, ale dominovali oba dva 

gólmani.
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Po poločasovém výsledku 1:1 vstřelili branku už jen domácí a konečný výsledek 

2:1 znamenal nulový zisk pro náš Sokol. 

Třetím zápasem, který odehrálo naše mužstvo do poloviny září (uzávěrky 

zpravodaje), byl domácí s mužstvem TJ Sokol Dolany „B“. Trochu jsme                

se obávali, že bude náš soupeř posílen hráči jejich A-týmu, protože měli volný 

los, k čemuž nedošlo a naši hráči pokračovali v domácí neporazitelnosti a vysoké 

útočné efektivitě. Po jedné z mála chyb jsme ve 20. minutě prohrávali, nicméně 

do poločasu naši borci skóre otočili na 3:1 a ve druhém poločase už jasně 

dominovali, přidali dalších 7 branek a zvítězili 10:1. Střelecky se opět dařilo 

Pavlu Mrázovi, který se trefil hned 7x (!), jeden gól přidal při své premiéře 

patnáctiletý benjamínek Aleš Barnat, trefil se i Ondra Vosmík a desátý gól vstřelil 

hrající trenér Petr Jansa. 

Ve 4. kole měl náš tým volný los a připravoval se na tým z Chlumína, jemuž        

se v prvních kolech také velmi dařilo. 

Ze zákulisí fotbalu 

Dne 29. 8. 2020 se konala v klubovně TJ Sokol Nová Ves mimořádná valná 

hromada, protože bylo potřeba zvolit nové vedení klubu. Při té příležitosti byly 

upraveny i stanovy klubu, ve kterých bylo třeba provést několik formálních          

i věcných změn. 

Předsedou klubu byl i na další čtyřleté období zvolen Milan Vancl, členy 

výkonného výboru byli zvoleni Jaroslav Kratochvíl, Petr Barnat, Petr Jansa            

a Milan Kratochvíl. 

Pozvánka 

TJ Sokol Nová Ves odehraje dle rozlosování v říjnu následující utkání: 

3. 10. 2020 – TJ Sokol Nová Ves – TJ Sokol Uhy 

10. 10. 2020 – SK Úžice – TJ Sokol Nová Ves 

17. 10. 2020 – TJ Sokol Nová Ves – FK Kralupy 1901 B 

24. 10. 2020 – TJ Sokol Nová Ves – SK Vojkovice B 

28. 10. 2020 – TJ Sokol Chlumín – TJ Sokol Nová Ves 

Petr Barnat, sekretář TJ Sokol Nová Ves 
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CESTOVÁNÍ PRO ŽÁKY, STUDENTY          

A SENIORY PO KRAJI ZDARMA 
 

Chcete jezdit od 1. 9. 2020 veřejnou dopravou zdarma? 

Studující základních a středních škol včetně učilišť a senioři nad 65 let mají možnost od 1. 

září 2020 se zapojit do Projektu středočeského jízdného pro žáky, studenty a seniory, které 

se vztahuje na studenty základních, středních škol a učilišť na celou dobu jejich školní 

docházky a pro seniory nad 65 let. 

Podmínky proplacení žákům, studentům a učňům 

 Základní podmínkou proplacení je dojíždění do školy a zpět. 

 Trvalé bydliště na území Středočeského kraje. 

 Věk od 6 let do vystudování střední školy nebo učiliště. 

 Využití autobusů a železnice Pražské integrované dopravy, autobusů Středočeské 

integrované dopravy, regionální železnice a příměstské autobusové dopravy. 

 Využívání pouze čtvrtletního a ročního kuponu u integrované dopravy, u příměstské 

autobusové dopravy, která není zařazena v systému Pražské integrované dopravy nebo 

Středočeské integrované dopravy, budou proplaceny jízdenky. 

 Bydliště a škola nesmí být v jedné obci nebo městě. 

Podmínky proplacení seniorům 

 Trvalé bydliště na území Středočeského kraje. 

 Věk nad 65 let. 

 Využití autobusů a železnice Pražské integrované dopravy, autobusů Středočeské 

integrované dopravy, regionální železnice a příměstské autobusové dopravy. 

 Využívání pouze čtvrtletního a ročního kuponu u integrované dopravy, u příměstské 

autobusové dopravy, která není zařazena v systému Pražské integrované dopravy nebo 

Středočeské integrované dopravy, budou proplaceny jízdenky. 

Jak postupovat? 

 Studenti zasílají žádosti elektronicky, senioři elektronicky nebo písemně. 

 Formuláře a další informace jsou k dispozici na www.stredoceskejizdne.cz. 

 Po vyřízení žádosti bude příslušná částka proplacena na účet. 

Více informací najdete na www.stredoceskejizdne.cz 

Informační linka 257 280 844 (po – pá  08.00 – 14.00 hod) 

 

 

http://www.stredoceskejizdne.cz/
http://www.stredoceskejizdne.cz/
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NOŠENÍ ROUŠEK 

V OBCHODĚ 
  

Žádáme občany, aby do obchodu 

s potravinami v Nové Vsi chodili            

s ŘÁDNĚ NASAZENOU ROUŠKOU 

přes dýchací cesty - nos a ústa,            

a po celou dobu strávenou v obchodě   

ji nesundávali. 

Při vstupu do obchodu jsou 

vylepené různé plakáty, které, i přes do očí bijící barvu, lidé přehlížejí       

a roušku si nenasadí.  

Žádáme zákazníky, aby byli ohleduplní nejen k nám prodávajícím,          

ale hlavně k ostatním zákazníkům, kteří si roušku poctivě nasadí již před 

vchodem. Upozorňujeme, že v opačném případě, kdy roušku mít 

nebudete, vám nemusí být umožněn vstup do obchodu.  

Roušky u nás také prodáváme - jak jednorázové, tak látkové.  

Prosíme Vás, abyste dodržovali nošení roušek ve veškerých 

vnitřních prostorách, jako jsou úřady, pošty apod., které jsou otevřené 

hlavně pro Vás. 

Nošení roušky není hanba. Nošení roušky je projev toho, že Vám 

nejsou ostatní lidé lhostejní a záleží Vám na nich. 

Děkujeme za to, že všechna doporučená opatření dodržujete. 

Vaše Potraviny Nová Ves 

 

Hledáme bydlení pro čtyřčlennou rodinu v okolí Nové Vsi.  

Pronájem či prodej domu nebo bytu.  

V případě nabídek mne, prosím, kontaktujte na čísle 608 731 490.               

Děkuji. K. A. Tranová 
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QUATRO-TRIATLON 
Miřejovice 2020 

Hned zkraje osvětlím, co tento krkolomný název znamená. Jde o sportovní 

klání - triatlon upravený na podmínky Miřejovic Maratonklubem ve spolupráci 

s TJ Dynamo Nelahozeves. Běžný triatlon má disciplíny v pořadí plavání, jízda       

na kole a běh.  

Miřejovický quatro–triatlon obsahuje místo plavání pádlování na kánoi. 

Ještě loni se jednalo pouze o štafetový závod, ve kterém v kánoi pádlovali dva, 

celkem s cyklistou a běžcem tedy čtyři účastníci závodu (z toho 2 ženy), proto 

quatro. Štafetový závod začíná společným startem, po kterém si závodníci 

doběhnou kolem 100 m pro loď. Společně ji spustí na hladinu a s její pomocí 

dojedou „vodáci“ pro štafetový „kolík“ na druhý břeh, který následně kus          

po proudu předají cyklistovi. Ten pak po absolvování trasy kolem 8 km 

(s návštěvou všech čtyř pavilonů veltruského parku) předá u vstupu                      

do veltruského parku štafetu běžci, který ji nese do cca 3 km vzdáleného cíle. 

Mezi tím se ostatní členové štafety přemístí do prostoru startu lodí. Do cíle 

dobíhá štafeta jako celek.    

                                      Sedm statečných na startu Miřejovického triatlonu 



 19 

Závod se postupně vyvíjí a získává na popularitě. Kdo se jednou zúčastnil, 

zpravidla si nenechá ujít účast v dalších ročnících a zapojuje další. Našli se i tací, 

kteří si pořídili vlastní loď, málokdo jde do závodu bez předchozího tréninku.   

 Letos, tj. ve čtvrtém ročníku, proběhly závody dva: Nově dopoledne 

sedm statečných (dva z Miřejovic, ostatní z Nelahozevsi) absolvovalo 

Miřejovický triatlon. Bylo znát, že všichni, kteří se postavili na start, aktivně 

sportují. Odpovídaly tomu výkony. Vždyť vítěz měl čas pouze o necelých 5 minut 

horší než odpolední vítězná štafeta. Všichni až na jednoho se zapojili                  

též do odpoledního štafetového závodu. Vítězství vybojoval Martin Najman 

z Nelahozevsi před Vladimírem Vymětalíkem z Miřejovic (který byl v takové 

formě, že si mohl dovolit do lodi nabrat navíc i nějaký ten litr vody) a Michalem 

Žambůrkem z Nelahozevsi. 

   

Tři vítězné štafety 

Odpoledne jsme absolvovali Quatro–triatlon. Na start se postavilo celkem 

56 závodnic/závodníků, tj. čtrnáct štafet všech věkových kategorií. Týmy byly 

jednak tradiční speciálně pro vítězství složené a „nabušené“, vedle nich byly 

týmy mladých „náctiletých“, sympatický byl „profesní tým“ ÚČI V AKCI. Viděli 

jsme i mezigenerační rodinné (s věkovým rozdílem až 57 let) a smíšené štafety.  
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   Převážnou většinu aktivních účastníků tvořili místní, tj. z našich místních 

částí a Nelahozevsi a přátelé z nejbližšího okolí. Vyskytlo se i několik 

„přespolních“ (Mělník, Hostivice, Brandýs nad Labem, jedna dívenka si přijela 

zazávodit až z Německa).  

Statečně a dobře závodili všichni. Mezi první a poslední štafetou byl časový 

rozdíl necelých 14 min. O tom, že se opravdu kvalitně soutěžilo, svědčí 

skutečnost, že vítězná štafeta TEAM AERO pokořila časem 44:45 min. dva roky 

starý traťový rekord. Druhý SKI KLUB byl o pouhých 52 vteřin za nimi a třetí 

KOUBA (Miřejovice/Nelahozeves) jen 20 vteřin za druhými.  

 

Pozávodní pohoda 

K výrazným pozitivům letošního ročníku patří rekordní počet zapojených 

sportovců. Pomyslnou rukavici zvedlo velké množství mládeže,                             

ať již ve smíšených nebo vlastních týmech. Klání provázel vzájemný respekt                       

a povzbuzování, a to i od soupeřů. Sympatická byla hojná divácká návštěvnost    

a pro Miřejovice tak typická pohodová atmosféra. Trochu mně chyběli                

pro dosavadní ročníky typičtí „oboupohlavní sportovci“ – recesisté (muži 

převlečení za ženy), na druhou stranu klání bylo o to regulérnější.   

      Počasí nám přálo, lidi se přišli pobavit i setkat. Pozorní pořadatelé zajistili 

odpovídající občerstvení – převládaly úsměvy a pohoda. Pro ty nejvytrvalejší do 

pozdních ranních hodin. Nesou se podložené zvěsti o tom, že i nedělní 

odpolední buřtguláš našel své příznivce.      

Z pověření ředitele závodu zprávu sestavil Bruno Vognič  
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VÁCLAV LIEHMANN - významný 
vepřecký rodák 

Před několika měsíci mě požádali potomci učitelského rodu Liehmannů       

o pomoc při hledání památek a vzpomínek na jejich předky. Na Liehmannovi 

jsem narazil při studiu kroniky novoveského Sokola, (V. Liehmann byl 

dlouholetým činovníkem místního Sokola: pokladníkem, jednatelem, 

matrikářem a zejména dlouholetým kronikářem), ve vepřecké a novoouholické 

kronice. Ve snaze vyhovět jsem se pustil do opětovného pátrání i v dalších 

zdrojích a zjistil, že Liehmannovi byli povoláním především učitelé vepřecké 

školy a také kronikáři mimo jiné i kroniky Starých Ouholic, po které dosud marně 

pátrám. Po předání mnou zjištěného jsem se na oplátku dozvěděl další pro nás 

zajímavé informace, které s jejich svolením níže s drobnými úpravami přetiskuji. 

 Byl jsem požádán o zprostředkování prosby o případné další informace      

a zejména pak fotografie, kterou široké veřejnosti tímto postupuji. (Vzhledem 

k tomu, že Liehmannovi žili v Nových Ouholicích do roku 1937, je zde reálná 

možnost, že někdo školní fotografie svých předků s učitelem Liehmannem 

vlastní). Prosím ozvěte se. 

Ačkoliv se Václav Liehmann nenarodil ve Vepřku, prožil zde 58 let 

plodného života. Společně se svým bratrem Antonínem se zasloužil o objev 

hudebního génia Antonína Dvořáka. Jeho práce učitele, varhaníka a hudebníka 

byla vyvrcholením tradice vepřeckých učitelů-hudebníků. Letos jsme                 

si připomněli 145. výročí jeho úmrtí. 

Vepřecká fara a škola byly v 18. a 19. století proslulé vysokou kvalitou 

výuky a zde provozované hudby. To byla zásluha zdejších učitelů, o jejichž 

kvalitu dbali majitelé panství hrabata Chotkové.  

Za vrchol této tradice je považován příchod učitele a hudebníka Václava 

Liehmanna. V. Liehmann se narodil jako první z deseti dětí v rodině šafáře 

Václava Liehmanna a Anny Kettnerové, kteří pracovali na klášterním statku 

v osadě Tubož nedaleko Kokořína.  

Pro svůj talent byl (asi zásluhou augustiniánů z kláštera na Malé Straně 

v Praze) nasměrován ke kariéře učitele a hudebníka. Učitelskou profesi získal    
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na šestitýdenním kurzu Litoměřicích 3. 6. 1812, učitelské zkoušky složil 12. 8. 

1815. Pak učil jako pomocný učitel v Dobříni a Střezivojicích.  

Poté nastoupil 2. 9. 1817 jako pomocný učitel na škole ve Vepřku. V letech 

1822 - 1823 vypomáhal v nedalekém Chržíně za zemřelého učitele. Od 5. 8. 1833 

do roku 1835 byl pomocným učitelem ve Sv. Kateřině u Kutné Hory, která patřila 

k chotkovskému panství Kačina - Nové Dvory. Zde se zasloužil o vybudování 

zcela nové školy (1834).  

Ve Vepřku byl od roku 1800 řídícím učitelem a varhaníkem vynikající 

klarinetista Jan Janda. Ten měl úspěšnou kapelu, do které rád hudebně velmi 

nadaného Václava Liehmanna zařadil. Společně hráli na veselkách, svatbách, 

pohřbech, i na domácích a zahradních koncertech u hraběte Chotka                   

na nedalekém zámku ve Veltrusích. Václav byl vynikající hudebník, hrál velmi 

pěkně na housle, klarinet, lesní roh, klavír a varhany a měl nádherný tenor, 

kterému se široko daleko žádný nevyrovnal. Václav Liehmann také příležitostně 

komponoval. 

Po Jandově smrti v roce 1835 se Václav Liehmann stal řídícím učitelem     

ve Vepřku a v této funkci pracoval až do odchodu do penze 6. 10. 1873.             

Za pomocného učitele si vybral Štěpána Bendu z obce Kluky u Mšena, taktéž 

vynikajícího hudebníka a tenoristu, kterého mu doporučil jeho tchán Jan 

Kettner. Na jedné škole se tedy sešli dva výborní učitelé, hudebníci a tenoristé.   

A aby byl výkvět kantorů-muzikantů na Vepřku té doby úplný, vyučil se tam 

hudbě ve svém mládí u svého bratra a u podučitele Bendy i Václavův mladší 

bratr Antonín. Ten se dokonce později oženil s Jandovou dcerou Annou. 

Mladšího bratra Antonína si Václav do Vepřku vzal, aby ulehčil rodičům, kteří     

se starali o mnoho dětí, a aby ho připravil na profesi učitele a hudebníka.   

Za péči o chrámovou hudbu byl Václav Liehmann oceněn arcibiskupem 

pražským kardinálem Bedřichem ze Schwarzenbergu. Jako pedagog byl oblíben 

u žáků a ceněn u nadřízených. V roce 1831 dostal pochvalné uznání od vikáře 

Antonína Burgera a v dalších letech obdržel další čtyři pochvalné dekrety.          

Za vzdělávací a osvětovou činnost mu byl, bohužel až krátce po jeho smrti, 

udělen Zlatý záslužný kříž císaře Františka Josefa I. 

Jak již bylo zmíněno, Václav Liehmann byl skvělý hudebník a kapelník, byl 

zván hrabětem Jindřichem Chotkem k rodinným a zahradním koncertům           
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na zámek ve Veltrusích. Sem pak bral i mladšího bratra Antonína. Vedení vlastní 

kapely a vyučování hudbě vylepšovaly Václavovy příjmy, které ani tak nebyly 

špatné. Ve veltruském zámeckém parku se na vodním kanále konaly plavby lodí 

s hosty hraběte Chotka, kterým vyhrávala kapela. Vždy zahrála jednu skladbu      

a poté se posunula o kus dále a opět hrála. Hajný Král hrál vodníka, byly zde        

i rusalky a další postavy. Zde mladý Antonín Dvořák získal inspiraci, když později 

komponoval operu „Rusalka“.    

Do Vepřku chodil hrát na pouti mladý Antonín Dvořák a jako dvanáctiletý 

zde roku 1853 ve zdejším kostele Narození Panny Marie hrál poprvé na varhany, 

díky Václavu Liehmannovi. Ten tedy pravděpodobně jako první objevil jeho 

hudební talent. Dokládá to i Dvořákova vzpomínka na Vepřek: „… tam jsem         

o pouti hrával pod vůdcovstvím bratra učitele, který tu kantoroval.“  

Když Václav Liehmann v roce 1875 zemřel, vyprovodili ho na vepřecký 

hřbitov jeho sousedé, žáci, kolegové učitelé a hudebníci ze širokého okolí.         

Na zdejším hřbitově byla pohřbena také řada jeho potomků. 

Václav Liehmann měl nejméně čtyři děti, syna Václava ml. (* 14. 8. 1850 - 

?), který byl rovněž řídícím učitelem ve Vepřku, Viléma (14. 8.? 1857 - 14. 11. 

1907), který byl také řídícím učitelem ve Vepřku a dceru Annu (1844 - ?), která 

se provdala za Jana Slabého z Nové Vsi. Jeho bratr František Slabý (1863 - 1919) 

byl uznávaným akademickým malířem. Působil zejména v Sazené a pohřben byl 

v Chržíně.  

Na titulní stránce zpravodaje je fotografie Václava Liehmanna se synem 

Vilémem (okolo r. 1870), tedy ve věku okolo 75 let. Syn Vilém měl v této době 

okolo 13 let. 

B. Vognič – kronikář      

Antonín Liehmann – hudebník a učitel 
Antonína Dvořáka 

Antonín Liehmann (1. 11. 1808 Tubož – 22. 1. 1879 Zlonice) se od svého 

staršího bratra Václava naučil výborně hrát na housle, klarinet, lesní roh, klavír   

a varhany a také komponovat. Hudební nadání měli i další členové rodiny 

Liehmannů na Kokořínsku. Když se naučil dobře hrát, brával ho kapelník Jan 

Janda s bratrem Václavem s kapelou na taneční zábavy a další hudební 

produkce. Občas ale Antonín ve Vepřku pásl i krávy kapelníka Jandy. V roce 1825 
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Antonín Liehmann absolvoval učitelský kurs v Mladé Boleslavi a 11. 9. 1829 složil 

v Litoměřicích učitelské zkoušky. Po krátké praxi v Krásném Buku u České Lípy 

získal v roce 1832 velmi dobře placené místo varhaníka a učitele na německé 

škole ve Zlonicích. Uměnímilovný majitel panství kníže Rudolf Kinský se osobně 

přesvědčil o jeho schopnostech varhaníka.  

Vedle práce učitele a varhaníka byl Antonín i soukromým učitelem hudby. 

V jeho bytě v tzv. varhaníkovně ve Zlonicích je dnes Památník Antonína Dvořáka, 

a to proto, že zde Liehmann po tři roky (1853 - 1856) učil nadaného „Toníka“ 

hudbě, kterého ve Vepřku objevil starší bratr Václav. Také se mu podařilo 

přesvědčit Dvořákova otce, aby syna dal studovat hudbu a nenutil ho vyučit       

se řezníkem. Vděčný Antonín Dvořák to svému učiteli nikdy nezapomněl              

a po jeho smrti uspořádal ve Zlonicích benefiční koncert, jehož výtěžek byl 

použit na vybudování Liehmannova pomníku, který stojí na zdejším hřbitově 

dodnes.    

Jako hudebník se proslavil i Antonínův syn Rudolf (1855 - 1904), který 

v daleké Litvě založil varhanickou školu, na které vystudovali přední litevští 

skladatelé, dirigenti a hudebníci. Úctu k práci Rudolfa Liehmanna dodnes 

vyjadřuje mezinárodní varhanní koncert v městě Rokiškis, kde působil. 

 Simona a Pavel Juříkovi 

  

 

 

 

      

 

Na webu obce můžete do konce října hlasovat pro nejlepší fotografii na téma 

MŮJ DOMÁCÍ MAZLÍČEK. 

Do soutěže přišlo přes 40 fotografií, je tedy z čeho vybírat. 

Z jednoho zařízení (mobil, tablet, pc) lze dát max. 3 hlasy pro 3 různé fotografie. 

Vítězné fotografie budou zveřejněny ve zpravodaji a odměněny. 

Za informační výbor Bohdana Tobiášková 
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BAKOVSKÝ POTOK                         
– OD PRAMENE K ÚSTÍ – 3. část 

Vážení a milí čtenáři,  

máte–li chuť, vydejte se s námi na předposlední putování po Bakovském potoce. 

Poté, co jsme opustili Královice, zavedl nás tok našeho potoka do obce Drchkov,  

malé vesnice, která je částí obce Dřínov v okrese Kladno. Nachází se asi 1 km 

jižně od Dřínova a zhruba 4 km severně od města Slaného. První písemná 

zmínka o vsi pochází z roku 1267. Nejvýznamnější stavbou je Kaple sv. Vojtěcha - 

stavba na obdélném půdoryse s vysokým trojúhelníkovým nádstavcem pro zvon. 

Barokní fasády člení zdvojené nárožní pilastry. Kaple byla vystavěna z r. 1766      

a dodatečně k ní byla přistavěna sakristie, od roku 1958 je chráněna jako 

kulturní památka. 

   

Drchkov – Kaple Sv. Vojtěcha / Drchkov – Bakovský potok 

Zhruba po 6,5 km nás potok zavede do obce Beřovice. Obec má dvě části – 

Beřovice a Bakov (odtud zřejmě pochází název našeho potoka). První dochovaná 

zmínka o vsi je z roku 1348. Zajímavostí je, že od konce 19. století se v Beřovicích 

těžil kaolin, který byl velmi kvalitní a byl proto vhodný k výrobě šamotového 

https://cs.wikipedia.org/wiki/D%C5%99%C3%ADnov_(okres_Kladno)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Okres_Kladno
https://cs.wikipedia.org/wiki/Slan%C3%BD
https://cs.wikipedia.org/wiki/Prvn%C3%AD_p%C3%ADsemn%C3%A1_zm%C3%ADnka
https://cs.wikipedia.org/wiki/Prvn%C3%AD_p%C3%ADsemn%C3%A1_zm%C3%ADnka
https://cs.wikipedia.org/wiki/1267
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zboží. Za druhé světové války se vyvážel zejména do severských zemí. Mimo 

kaolin se zde těžila také „malířská hrudka“.  

Těm z Vás, kteří hrají golf, není třeba Beřovice více představovat. Přímo v obci   

je mistrovské osmnáctijamkové hřiště, řada tréninkových ploch a navíc i malé 

tříparové akademické neboli školní hřiště. Golfový klub byl založený v roce 1999 

a v současné době patří k nejvýznamnějším a nejaktivnějším klubům v České 

republice. Klub je členem České golfové asociace. Součástí je tréninkové 

středisko mládeže, mládežnická družstva se zúčastňují prestižních republikových 

soutěží. Malí golfisté se zde mohou začít věnovat této sportovní aktivitě              

již ve čtyřech letech, klub pořádá pro děti víkendové i delší pobytové tábory. 

Již jsme si zvykli, že se v každé obci můžeme potěšit pohledem na kapličku. Není 

tomu jinak ani v Beřovicích, kde na návsi nalezneme osmihrannou kapličku 

zasvěcenou Panně Marii Lurdské z roku 1732. 

  

Beřovice – kaple / Hobšovice – Kostel Sv. Václava 

Ve východní části katastrálního území obce Beřovice se na ploše 12,4 ha 

rozkládá přírodní památka Mokřiny u Beřovice. Přibližně 70 % plochy se nachází 

v katastrálním území Beřovice a asi 30 % plochy v katastrálním území Hobšovice. 

Hlavní hodnotu tohoto území představuje místní fauna. Rákosové porosty 
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poskytují útočiště mnoha obojživelníkům, ptákům i savcům, z nichž některé 

druhy jsou chráněné. 

Po cestě z Beřovic do Hobšovic míjíme Hobšovický rybník o rozloze 10 hektarů. 

Rybník je chráněn, protože se zde nachází ostrůvek s hnízdícími racky. 

Nejvýznamnější památkou v Hobšovicích je zcela určitě Kostel Sv. Václava, který 

je dominantou krajiny. Kostel pochází ze 14. století. Původně se jednalo              

o gotickou stavbu. Věž kostela nahrazovala dřevěná zvonice, která stála vedle 

kostela. V 19. století byla tato zvonice nahrazena neorenesanční věží se třemi 

zvony. Kostel je krásně udržovaný, poslední opravy proběhly na začátku            

21. století a byly z velké části financované obcí. Zajímavostí je, že do kopule 

kostela byla uložena schránka s výtiskem místního Zpravodaje, popisem 

současného života v obci a mincemi z 20. století. Hezký nápad hodný 

následování! 

   

Hobšovice – Bakovský potok - strouha / Hobšovice – potok 

Dnešní putování je u konce. Posledními zastávkami cestou „domů“ budou 

Nabdín, Velvary, Chržín a Sazená, ale to zase až příště… 

S přáním hezkého babího léta, 

H. Civínová 
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MÁM ŠEDÝ ZÁKAL, CO TEĎ? 
Šedý zákal (katarakta) je nejčastější příčinou zhoršeného vidění u seniorů. 

Nejedná se o onemocnění, ale o přirozený projev stárnutí lidské oční čočky, 

která s věkem ztrácí svoji průhlednost. 

Projevy šedého zákalu jsou několikeré. Většina lidí vnímá trvalé pozvolné 

zhoršování ostrosti vidění na všechny vzdálenosti, někdo to popisuje jako 

zamlžené vidění, někdo jako kdyby koukal přes igelit nebo zamlžené okno.        

Ale jsou lidé, kteří vnímají zhoršení vidění zejména za jasného světla nebo 

naopak jen za šera nebo tmy při řízení auta. Další skupinu tvoří lidé, u kterých 

šedý zákal změní dioptrie. Typicky lidé, kteří nosili stejně jako jejich vrstevníci    

od 45-50 let brýle na čtení, najednou zjistí, že čtou bez potíží bez brýlí,              

ale na dálku začnou vidět hůř.   

 

A co mezi projevy šedého zákalu nepatří? Tmavá náhle vzniklá skvrna před 

okem, pohybující se pavučinky nebo mušky před okem, záblesky před okem, 

pokřivení obrazu. Toto jsou příznaky jiných očních chorob a vždy by je měl 

vyšetřit oční lékař. Šedý zákal se samozřejmě může s řadou jiných očních 

onemocnění kombinovat. 

Když vám oční lékař řekne, že máte počínající šedý zákal, neznamená to nutně, 

že v příštích měsících musíte podstoupit operaci. Jsou lidé a není jich málo,          

u kterých je stav roky téměř neměnný. Na druhou stranu jindy vídáme poměrně 

výrazné zhoršení během měsíců. To kdy na operaci jít, záleží také na vašich 

nárocích na vidění. Někomu mírné zhoršení vidění nevadí, v běžném životě        

ho nijak neomezuje a takový člověk na operaci chodit nemusí. Ale jsou mezi 

námi lidé s koníčky nebo zaměstnáním náročným na dobré vidění, barevnost 

vidění apod. a ti určitě půjdou na operaci dřív. Pokud jste řidič, je rozhodujícím 

kritériem, zda splňujete dostatečnou ostrost vidění ke způsobilosti řídit.         
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Když kritéria nesplňujete, je operace řešením, které zamezí tomu, abyste             

o řidičský průkaz přišel. 

Co vás čeká, když se rozhodnete pro operaci? Zákrok v lokálním znecitlivění oka 

kapkami, který trvá obvykle do 20 min. Vy jen v klidu ležíte a koukáte tam, kam 

vám operatér řekne. Po operaci máte do druhého dne oko zalepené, poté         

už na něj normálně koukáte. Často, ale ne úplně vždy, je vidění hned druhý den 

po operaci mnohem lepší, než bylo před operací. Operaci za standartních 

podmínek hradí plně pojišťovna. Standartní operací se rozumí operace, po níž 

budete ostře vidět na jednu vzdálenost, obvykle na dálku a na čtení budete 

muset mít brýle. Po operaci je potřeba 3-4 týdny dodržovat předepsaný režim, 

nezvedat těžká břemena, odpustit si práce v prachu a práce, u kterých                 

si umažete ruce (např. práci na zahradě, skládání uhlí…), také byste se neměli 

koupat v bazénu, jet do lázní a dámy by se neměly líčit. 

MUDr. Jana Jordáková 

 

Přijďte mezi nás na kroužek, kde se naučíte základy první pomoci: 
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Turistický klub KUDYKAM 
I první neděli v září jsme vyrazili s naším turistickým klubem na výlet.  

Tentokrát jsme se rozhodli prozkoumat nejbližší okolí. Počasí nám přálo  

a tak jsme se vydali po polních cestách nad Novou Vsí směr Sazená, odtud  

kolem studánky do Nových Ouholic a pak už každý svým směrem k domovu.        

I když jsme šli po známých cestách, výlet se vydařil a užili jsme si ho.  

 
 

A kam příště? 

Příští měsíc (v neděli 4. října)        

se chystáme do Roudnice nad 

Labem. Projdeme si městské 

exteriéry a kamennou věž Hlásku 

s průvodcem z městského muzea, 

pak budeme pokračovat směrem                  

na Hostěraz a do Krabčické obory. 

Odjezd bude vlakem z Nových 

Ouholic v 8:31 hod. nebo sraz                   

až v Roudnici před nádražím v 9 hodin, podle chuti a aktuální situace.  

Těšíme se na Vás. R. + V. Hakrovi 



27. výšlap Roudnice - Hostěraz

Vhodné pro děti, seniory a celé rodiny
Turist ice zdar!

vyslap.cz

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB
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Odjezd v neděli 4. října  
v 8:31 vlakem z Nových Ouholic,

nebo sraz až v Roudnici před nádražím v 9:00, podle chuti a aktuální situace.
Na začátek si projdeme měst ské exteriéry a Hlásku 

s průvodcem z měst ského muzea.
Pak se vydáme směrem na Host ěraz a do Krabčické obory.

Přĳ ďte se projít s námi. 
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LEGIOVLAK V KRALUPECH 

Nádraží v Kralupech nad Vltavou bylo ve dnech 8. - 11. 9. 2020 již čtrnáctou 

zastávkou legionářského vlaku při jeho letošním putování po městech České 

republiky. Vlak křižuje od května 2015 celou Českou republiku a jeho cesta 

skončí v letošním roce. 

Legiovlak je ambiciózní projekt Československé obce legionářské, který               

si předsevzal vytvořit věrnou repliku legionářského vlaku z období let             

1918 -1920, kdy na Transsibiřské magistrále v Rusku probíhaly válečné operace       

čs. legií. 

 

V letech 2011 - 2015 zakoupila Československá obec legionářská celkem             

13 vyřazených historických vagonů. Jeden z plošinových vagonů dlouhodobě 

zapůjčily České dráhy, a.s., kovářský vagon zrekonstruovala a dodala slovenská 

strana v čele s Nadáciou M.R.Štefánika a Klubom historickej techniky RD Zvolen. 

Legiovlak se tak stal skutečně československým. 

   

V současné době již jezdí po naší vlasti Legiovlak čítající 14 vagonů.                    

Pro co největší přiblížení podoby legionářských vlaků a životních podmínek, 



 37 

bojové činnosti a zvyklosti dobrovolců, byly vybrány pro rekonstrukci nejčastěji 

používané vozy. Vlak se skládá z vozu polní pošty, těplušky, plukovní prodejny, 

ubytovacího, filmového, krejčovského, zdravotního, štábního, velitelského, 

obrněného a dvou vozů plošinových. 

  
Výstavu jsme navštívili s přítelem během předposledního dne jejího konání. 

Každou hodinu probíhala prohlídka s průvodcem, na tu jsme nečekali a vlak        

si prohlédli tzv. na vlastní pěst. Zahlédli jsme dvě menší školní skupinky, které 

měly prohlídku s výkladem. Složení návštěvníků bylo rozmanité - od malých dětí 

až po seniory. Osobně jsem čekala větší návštěvnost, ale přisuzuji to denní době 

(byli jsme záměrně okolo poledne). 

  
Vlak je skutečně zajímavým místem k návštěvě, ať již pro zapálené nadšence,     

tak i pro obyčejné lidi, kteří jsou zvědaví, jak to bylo těžké v dobách minulých. 

Nejvíce se mi líbil pochopitelně velitelský vůz, ze všech vystavených vozů byl 

nejokázalejší. 

Použitý zdroj: www.csol.cz/legiovlak 

Mariana Jelínková 

http://www.csol.cz/legiovlak
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JEZDÍM JAKO ČLOVĚK (6. díl): 
Při přejíždění komunikace 

dodržujte pravidla  
 

Pokud osoba na jízdním kole potřebuje překřížit vozovku v místě přechodu       

pro chodce, je povinna sesednout z kola a pokračovat v pohybu jako ostatní 

chodci. Výjimku představují místa, kde je vyznačen cyklopřejezd, po kterém 

mohou jezdci na kole projet. Pokud je u přejezdu instalován semafor, musí        

se přitom řídit příslušným znamením jako všichni ostatní. Pokud na místě 

signalizace není, musí si cyklista uvědomit, že na rozdíl od chodců nemá před 

motoristy přednost. 

Cyklisté: Respektujte světelnou signalizaci stejně jako ostatní účastníci provozu. 

V případě přejezdu bez semaforu se nejprve dobře rozhlédněte a ujistěte se,     

že je přejezd v danou chvíli bezpečný a že svým pohybem neohrozíte ostatní. 

Motoristé: Neblokujte svým vozidlem prostor vyznačený jako přejezd              

pro cyklisty. Pokud člověk vede kolo po přechodu, má stejnou přednost jako 

ostatní chodci. 

Připravila Mariana Jelínková 

CO NEVÍM, NEPOVÍM: 

- Vraňanský zpravodaj, který díky vraňanskému kronikáři na obecní úřad 

dostáváme, poskytuje zajímavé informace o dění v sousední obci. V posledním 

vyadání z 31. července mě zaujalo zejména pojednání paní Chmelíkové                 

o „žouželi“, kterou máme na zahrádkách a mnohdy netušíme jejich názvy,         

ani že jde o chráněné druhy hmyzu jako například:  

- Drvodělky – nepůvodní až 3 cm veliké 

neagresivní divoké včely, které k nám 

doputovaly z Řecka. Budují si hnízda v měkkém 

dříví a jsou často zaměňovány za čmeláky. U nás 

se vyskytují ve formách: malá, potulná a fialová. 

Nejčastěji sbírají nektar a pyl na vistáriích, 

trnkách, šalvěji nebo akátu. 
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- Nosorožík kapucínek dorůstá až 4 cm. Larvy, které lze lehce zaměnit              

za ponravy chroustů nebo roháčů. Mají nažloutlou barvu těla s oranžovou 

hlavičkou s kusadly. Přirozeným vývojovým prostředím larev nosorožíka 

kapucínka jsou tlející pařezy nebo kořeny a duté kmeny listnatých stromů. 

Především dubů a buků, nevyhýbá se ale ani starým ořešákům a některým 

dalším dřevinám. Larvální vývoj trvá zpravidla dva až tři roky, avšak                

za nepříznivých podmínek se může protáhnout až na pět let. Dospělý brouk, 

který si s oblibou pochutnává na vytékající míze poraněných stromů, žije 

mnohem kratší dobu - jen okolo dvou měsíců. 

   

- Mravkolev běžný, jehož typickým výtvorem jsou nálevkovité pasti, do nichž 

larvy nálevkoleva chytají hmyz zejména mravence. Jakmile se oběť do jamky 

dostane, larva na ni začne vrhat zrníčka písku, kterými se ji snaží shodit k sobě 

dolů.  

      

V uvedeném Vraňanském zpravodaji je rozsáhlejší popis výše uvedeného hmyzu 

a jeho zvyklostí. Zpravodaj je k dispozici na našem obecním úřadě. (použité 

fotografie  - Wikipedie)  

- Pozor na klíšťata Po jisté době letních měsíců, kdy jejich aktivita částečně 

polevila, se nyní opět masivně projevují.   

 Připravil Bruno Vognič  
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INZERCE (podmínky pro inzerci ve zpravodaji najdete na webu obce) 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky Tetra hnědá, Dominant ve všech barvách, 

Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska. 
Stáří 15 - 19 týdnů,  169 - 229,- Kč/ks. 

Prodej: Nová Ves – u pošty – 7. srpna 2020 v 11.35 hod. 
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky. 

Info: Po - Pá 9.00 – 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840 
www.drubezcervenyhradek.cz 

 

 
KALENDÁŘ AKCÍ 

V OBCI V ROCE 2020 
 

28. 9. Návštěva vodního mlýna ve Vepřku - od 10  hodin - pořádá Spolek seniorů 

2. - 3. 10. Volby do krajských zastupitelstev 

3. 10.  Ouholická šlapka - cyklozávody - od 13 hodin ve Starých Ouholicích (U hasiče) 

4. 10.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

8. 10.  Schůze Spolku seniorů - od 13 hodin na hřišti v Miřejovicích - pétanque, … 

12. 10. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

21. 10.  Zájezd se Spolkem seniorů - Rožmitál pod Třemšínem + Svatá Hora u Příbrami 

22. + 23.10. Novoveský podzimní bazar - v sále OÚ Nová Ves 

24. 10.  Drakiáda s pečením brambor - od 15 hodin v Miřejovicích 

1. 11.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

9. 11. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

6. 12.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

14. 12. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 
 




